

Summary

Do you know **any** doctors, nurses, **teachers**, fire **service** professionals or **ambulance drivers**? These are just **some** examples of key workers – **people** who provide an **essential service**, and have become **even more important** than **ever** during the **coronavirus pandemic**. That's what Feifei and Roy talk **about** in The **English We Speak**.

Key worker

Feifei: Hello and **welcome** to The **English We Speak**. I'm Feifei.

Roy: And I'm Roy!

Feifei: What are you doing? There are keys **everywhere**! What is that noise?

Roy: **Sorry**, I was just cutting **some** keys! It turns out that I've been doing my job wrong all these years!

Feifei: Ah! I know what **happened**. Neil called you to say you're not a key worker, right?

Roy: **Exactly**! All this time at the **BBC** and I hadn't cut a single key! I'm **lucky** Neil was so **forgiving** [fə'gɪvɪŋ]. **He had no idea what to say** when I told him I'd started cutting keys.

Feifei: I'm not **surprised** he didn't know what to say! A key worker is **someone** who provides an **essential service**, like a **doctor** or nurse.

Roy: Yep, that's more **logical**. I get **confused** sometimes.

Feifei: You do. Let's **listen** to these **examples** while you get rid of those keys.

Examples

My friends **Jorge** [ˈhɔrheɪ] and Zdenka are both key workers! They do the **amazing** job of teaching kids.

Michiko is a key worker, but her class is closed at the **moment** due to the **outbreak** of the **virus**.

Key workers need to have **easy** access to their places of work during the **coronavirus crisis**.

Feifei: This is The **English We Speak** from **BBC Learning English** and we're talking **about** the **expression** 'key worker'. This **refers** to a **person** who is seen to give an **essential service** or have an **important** role such as a **teacher**, **doctor** or nurse.

Roy: That's right! 'Key' in this **expression** **relates** to 'vital' or 'important'. Not to keys that **open** locks.

Feifei: **Correct**. And it's been quite a **common** **expression** during the **coronavirus pandemic**. **People** have been talking **about** the **importance** of key workers being able to do their jobs during a world **crisis**.

Roy: That's right. In fact, I could say it's been a key point of **discussion**. I **really** **respect** the **amazing** jobs that **people** like **doctors**, nurses, **emergency service** staff and **teachers** do.

Feifei: Yes, me too. One thing though, Roy... How much did you spend on that key-cutting **machine**?

Roy: **Enough** to say 'please don't tell my wife – she'll be **really** **angry**'. Do you want me to cut you a new key?

Feifei: No. I don't want to **encourage** you! Bye, Roy.

Roy: Bye!

Résumé

Connaissez-vous des médecins, des infirmières, des enseignants, des pompiers ou des ambulanciers ? Ce ne sont là que quelques exemples de travailleurs clés, des gens qui fournissent un service essentiel et qui sont devenues encore plus importantes que jamais pendant la pandémie de coronavirus. C'est ce dont parlent Feifei et Roy dans *L'anglais que nous parlons*.

Travailleur clé

Feifei : Bonjour et bienvenue dans *L'anglais que nous parlons*. Je m'appelle Feifei.

Roy : Et moi Roy !

Feifei : Qu'est-ce que vous faites ? Il y a des clés partout ! Quel est ce bruit ?

Roy : Désolé, je découpais (taillais) juste quelques clés ! Il s'avère que j'ai mal fait mon travail toutes ces années !

Feifei : Ah ! Je sais ce qui s'est passé. Neil vous a appelé pour dire que vous n'êtes pas un travailleur clé, exact ?

Roy : Exactement ! Tout ce temps [passé] à la BBC et je n'avais pas *fait* (taillé) une seule clé ! J'ai de la chance que Neil ait été si indulgent (clément). **Il n'a pas su quoi dire (il est resté bouche bée)** quand je lui ai dit que j'avais commencé à découper des clés.

Feifei : Je ne suis pas surprise qu'il n'ait pas su quoi dire ! Un travailleur clé est quelqu'un qui fournit un service essentiel, comme un médecin ou une infirmière.

Roy : Ouai, c'est plus logique. Je m'embrouille (je me mélange les pinceaux) parfois.

Feifei : *C'est le cas*. Écoutons ces exemples pendant que vous vous débarrassez de ces clés.

Exemples

Mes amis Jorge et Zdenka sont tous deux des travailleurs clés ! Ils font le travail prodigieux (extraordinaire) d'enseigner aux gamins.

Michiko est une travailleuse clé, mais sa classe est fermée pour le moment en raison de l'épidémie du virus.

Les travailleurs clés doivent avoir un accès facile à leurs lieux de travail pendant la crise du coronavirus.

Feifei : C'est *L'anglais que nous parlons* de *BBC Learning English* et nous parlons de l'expression "travailleur clé". Cela fait référence à une personne qui est *considérée* fournir un service essentiel ou avoir un rôle important comme un enseignant, un médecin ou une infirmière.

Roy : C'est exact ! "Clé" dans cette expression se rapporte à "vital" ou "important". Pas aux clés qui ouvrent les serrures.

Feifei : Exact. Et ça a été (c'est) une expression assez courante pendant la pandémie de coronavirus. Les gens ont parlé de l'importance pour les travailleurs clés de pouvoir faire leur travail pendant une crise mondiale.

Roy : *Tout à fait*. En fait, je pourrais dire que cela a été un point clé de discussion. Je respecte vraiment les emplois extraordinaires que font des gens comme les médecins, les infirmières, le personnel des services d'urgence et les enseignants.

Feifei : Oui, moi aussi. Une chose cependant, Roy... Combien avez-vous dépensé *pour* cette machine à tailler les clés ?

Roy : Assez pour dire "s'il vous plaît ne le dites pas à ma femme. Elle *serait* vraiment en colère". Voulez-vous que je vous *fasse* (taille) une nouvelle clé ?

Feifei : Non, je ne veux pas vous encourager ! Au revoir, Roy.
Roy : Au revoir !